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ČO JE NOVÉ V DEVÍNSKEJROZHOVOR

OPLATÍ SA TEŠIŤ NA ŠKOLU
Už niekoľko mesiacov môžu Devínskonovovešťania pozorovať rýchlo 
rastúce objekty prístavby a nadstavby Základnej školy na Ulici Ivana 
Bukovčana. Práce pokračujú plynulo, aby v  septembri, keď sa žiaci 
po prázdninách opäť vrátia do školy, mali už k dispozícii osem nových 
moderných učební. Pribudnú aj priestory pre pedagógov.

„Ide o jeden z najdôležitejších projektov v oblasti školstva za posled-
ných 10 rokov jednak z hľadiska objemu investície, rozsahu prác a, sa-
mozrejme, aj z hľadiska výsledku. Som nesmierne rád, že sme sa do ta-
kého rozsiahleho projektu pustili a že všetko ide podľa plánu. Mnohí 
primátori a  starostovia sú z  podobných projektov zúfalí najmä z  dô-
vodu prieťahov v konaní a vývoja cien. V tejto súvislosti treba oceniť 
proaktívnu prácu zamestnancov nášho úradu, ale aj kvalitu dodávateľ-
ských prác,“ zdôrazňuje starosta Dárius Krajčír.

Zástupca zhotoviteľa a  majiteľ hlavnej dodávateľskej firmy Dávid 
Grajciar oceňuje, ako sa zamestnanci a  žiaci školy dokázali v  zloži-
tých podmienkach vyrovnať s komplikáciami pri zabezpečovaní vy-
učovacieho procesu. „Najťažšie bolo dostať nadstavbu čo najrýchlejšie 
pod strechu, ale v máji s tým už budeme hotoví,“ sľubuje. Po ukončení 
stavebných prác sa začne so  zariaďovaním nových priestorov a  ich 
vybavením. 

Projekt dostavby Základnej školy na  Ulici Ivana Bukovčana 3 sa 
darí realizovať predovšetkým vďaka nenávratnému finančnému prí-
spevku z Európskeho fondu regionálneho rozvoja. „Museli sme dávať 
veľký pozor, aby každé euro bolo účelovo vynaložené v  súlade s  pra-
vidlami čerpania príspevku. Všetky odchýlky prešli schvaľovacím pro-

cesom riadiaceho orgánu, ktorým je v prípade nášho projektu Minis-
terstvo investícií, regionálneho rozvoja a  informatizácie SR. Úspešne 
nateraz zvládame aj rôzne priebežné administratívne kontroly, avšak 
rozhodujúca bude až kontrola projektu na  mieste realizácie po  jeho 
ukončení. V našom úsilí nemôžeme preto poľaviť,“ približuje Barbara 
Langsfeldová, referentka miestneho úradu pre projekty EÚ, ostatné 
projekty, granty a dotácie zo štátneho rozpočtu. 

Juraj Vedej

INFOSERVIS
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na pozvanie starostu 
aj poslanci miestneho 

zastupiteľstva. 
S výsledkom 

boli spokojní.

„Mala to byť borovica, ale v Mariánskej doline sme 
takú dlhú a štíhlu nenašli,“ povie šéf hasičov v De-
vínskej Paľo Goldstein a  ešte raz pohľadom pre-
meria z  kôry olúpaný kmeň 21 metrov vysokého 
a stuhami skrášleného mája neďaleko bývalej Mýt-
nice. „Odrezali sme preto smrek, ale jeho korunu sme 
urobili z čečiny borovice. Vynašli sme sa.“

Tieto slová pri slávnostnom vztyčovaní mája 
v Devínskej Novej Vsi neodzneli. Ani nebolo treba. 
Dobré tri stovky obyvateľov mestskej časti skôr za-
ujímal zápas hasičskej partie s gravitáciou, ich na-
pnuté svaly a vôňa cigánskej šíriaca sa v slnečnom 
vetre. 

„Sme unikát, lebo v  Bratislave už málokto stavia máj ručne,“ 
pochválil starosta ceremóniu spojenú s  touto tradíciou a  s vďa-
kou v očiach uprel pohľad na partiu dobrovoľníkov v modrých 
uniformách upevňujúcich drevenými klinmi kmeň vo vyhĺbenej 
diere. 

Ľudovka, dídžej, klobásky škvariace sa na panvici a penivé pol-
litráky piva. A  podvečer plamene táboráka ako symbol, že nič 
nevyjde nazmar. Energia z dreva zohreje ľudí, prepečie špekáči-
ky a vyšle do bezoblačného nočného neba dôležitý signál: sme tu 
a máj sa môže začať!
                             Juraj Mravec

Projekt:

Ci  

Dostavba ZŠ I. Bukovčana 3

Cieľom projektu je zvýšenie kapacity
ZŠ I. Bukovčana 3 vybudovaním
prístavby a nadstavby

Mestská časť
Bratislava-Devínska Nová Ves
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Signál do májovej noci



Milí Devínskonovovešťania, 

napriek mnohým negatívnym správam 
z  médií o  ďalšom zdražovaní či nekončia-
cich politických rozbrojoch, každý z  nás 
veľmi dobre vie, že život nie je čierno-biely, 
ale má mnoho farieb. Rovnako ako čerstvo 
kvitnúce kvety a  stromy, ktoré lemujú ulice 
našej Devínskej Novej Vsi. Všetci tu žijeme 
svojím každodenným životom a  prácou. 
 Samozrejme, v  samospráve najmä aktivita-
mi zameranými na zlepšenie života všetkých 
obyvateľov. Veľmi sa teším z úspešného záve-
ru dostavby Základnej školy na Ulici Ivana 
Bukovčana 3, ktorá je najväčšou investíciou 
do  školstva v  samospráve za  posledné dve 
generácie. Väčšina peňazí bola po  splne-
ní náročných podmienok Európskej únie 
a  dôkladnej projektovej príprave vyčlenená 
z  jej zdrojov. Rekonštruujeme taktiež špor-
toviská, pokračujeme opravou chodníkov 
a  pracujeme na  projektoch zveľaďujúcich 
našu mestskú časť. Popri tom sa snažíme 
spestriť všednosť bežných dní zaujímavými 
kultúrnymi podujatiami. Veľmi nás teší vaša 
hojná účasť a skvelá odozva na Samove hry  
či stavanie mája, ktoré priniesli pestrý 
program malým aj veľkým. A ešte viac pote-
šili celú Devínsku naši mladí Devínskonovo-
vešťania dosahujúci nové excelentné športo-
vé výsledky. 

Preto by som chcel aj touto cestou pogra-
tulovať našim mladým hokejbalistom z HBC 
lepurii DNV, ktorí sa stali majstrami Sloven-
ska v kategórii U14, a našim mladým mažo-
retkám, ktoré vyhrali XVIII. Majstrovstvá 
Slovenska v mažoretkovom športe. Investície 
do  športu sú našou dlhoročnou prioritou, 
preto ma športujúce deti a mládež o to viac 
tešia. Sú príkladom toho, že ťahať za jeden 
povraz prináša výsledky. Spoločná práca s čo 
najväčším počtom ľudí je tou cestou, ktorá je 
správna a na prospech nás všetkých v Devín-
skej Novej Vsi.

Milí Devínskonovovešťania i  návštevníci 
našej mestskej časti, rád by som vám poprial 
v najbližšom mesiaci hlavne veľa pozitívnych 
správ a  najmä slnečný, pokojný a  úspešný 
máj.

S úctou
Dárius Krajčír, starosta

Z ROKOVANIA MIESTNEHO ZASTUPITEĽSTVA

O CYKLOTRASE, TURBOKRIŽOVATKE 
AJ ZMENÁCH V MHD 

Na aprílovom zasadnutí miestneho zastupi-
teľstva opäť rezonovali témy, ktoré sa týkajú 
každodenného života ľudí. Poslanci detailne 
poznajú problémy Devínskonovovešťanov 
a  svojimi návrhmi, otázkami a  odporúča-
niami hľadali ich najlepšie riešenia. 

Turbookružná križovatka na vstupe 
do Devínskej 
Ide o jeden z projektov, na ktorom poslancom 
a  osobitne starostovi Dáriusovi Krajčírovi 
mimoriadne záleží. Výstavbou tohto diela by 
sa mala zvýšiť plynulosť a bezpečnosť dopra-
vy v našej mestskej časti. Benefitom pre mo-
toristov bude skrátenie jazdy a úspora času, 
pre všetkých obyvateľov a  prírodu zníženie 
emisií a zlepšenie kvality životného prostre-
dia. Ako odznelo na  aprílovom zasadnutí 
miestneho zastupiteľstva, Devínska si splnila 
všetko, čo je na  začatie výstavby križovat-
ky potrebné, na  ťahu je Magistrát hlavného 
mesta SR-Bratislavy. Podľa najnovších infor-
mácií mesto má ambíciu začať s  výstavbou 
križovatky na budúci rok. „Projektová doku-
mentácia je pripravená, pracujeme aj s alter-
natívami, ktoré urýchlia celý projekt a  jeho 
realizáciu,“ ubezpečil Dárius Krajčír. 

Zmeny v MHD 
Každodenný život Devínskonovovešťanov 
zásadne ovplyvňuje aj mestská hromadná 
doprava. Nedávne rokovania o  dopravnej 
situácii viedli podľa informácií starostu k jej 
zjednodušeniu. 6-minútový interval linky  
č. 21 zostane v pracovných dňoch nezmene-
ný. Mimo špičiek a cez víkendy sa má v úse-
ku Autobusová stanica – Hradištná predĺžiť 
z 10 na 15 minút, v úseku Hradištná – Jána 

Jonáša zasa skrátiť z 20 na 15 minút. Týmto 
opatrením sa zníži vplyv autobusovej do-
pravy na  obyvateľov ulice Na  Hriadkach. 
Linka č. 20 bude premávať bez zachádz-
ky k  Technickému sklu a  zrýchli spojenie 
s  Dúbravkou počas víkendov skrátením 
intervalu jázd z 20 na 15 minút. Taktiež sa 
plánuje zavedenie novej linky č. 30, ktorá 
bude premávať z Podvorníc cez Bory do la-
mačského Tesca. Keďže tieto zmeny kopí-
rujú súčasný pohyb cestujúcich, nemali by 
Devínskonovovešťanom spôsobiť žiadne 
väčšie problémy. „Napriek tomu som po-
žiadal kompetentných, aby sa po istom čase 
dôsledky týchto zásahov do  MHD prehod-
notili,“ informoval na  zasadnutí miestneho 
zastupiteľstva starosta.

Nové cyklistické trasy
sú už, obrazne povedané, na papieri. Aktu-
álne sa podarilo ukončiť geodetické zame-
ranie cyklotrasy smerujúcej do  Záhorskej 
Bystrice popri čističke odpadových vôd. 
Po ňom prichádza na rad vysporiadanie po-
zemkov, ktoré sčasti patria Pozemkovému 
fondu. „Komunikácia s vlastníkmi pokračuje 
a verím, že bude úspešná, lebo využitie tých-
to pozemkov na iný účel, ako je cyklotrasa, si 
neviem predstaviť. Hľadáme preto možnosti, 
ako sa s vlastníkmi dohodnúť na kompromi-
se, ktorého výsledkom bude bezpečná cyk-
lodoprava v danom území,“ uviedol Dárius 
Krajčír. 
Podrobné informácie z  rokovania miest-
neho zastupiteľstva z 26. 4. 2023 sú verejne 
dostupné na webovom sídle mestskej časti 
www.devinskanovaves.sk.

Zuzana Štukovská, Juraj Mravec

ĎALŠIE ŠTATISTICKÉ ZISŤOVANIE 
Tentoraz zaujíma štatistikov úroveň vybave-
nosti domácností informačnými a komuni-
kačnými technológiami a znalosti a zručnos-
ti Devínskonovovešťanov pri ich ovládaní. 
Naša mestská časť je zapojená do tohto celo-
európskeho zisťovania ako jedna zo 190 obcí 
na Slovensku, v ktorých pracovníci Štatistic-
kého úradu SR do 30. júna 2023 oslovia spolu 

5060 domácností. Skôr ako odpoviete na ich 
otázky, máte právo vyžiadať si osobitné po-
verenie od osoby, ktorá vás bude kontakto-
vať. Štatistický úrad ubezpečuje, že všetky 
informácie a názory, ktoré mu v rámci tohto 
zisťovania domácnosti a  jednotlivci poskyt-
nú, sú chránené, nezverejňujú sa a slúžia vý-
lučne pre potreby štátnej štatistiky.            (zš)

OZNAM
Mestská časť Bratislava-Devínska Nová Ves vyhlasuje obchodnú verejnú súťaž
• na prenájom nebytového priestoru s výmerou 17,00 m² v objekte pasáže Dovina  
na Ulici Milana Marečka 10,
• na predaj špeciálneho vozidla LIAZ 101/860/CAS 25K.
Bližšie informácie o súťažných podmienkach nájdete na webovom sídle mestskej časti  
www.devinskanovaves.sk.
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SME AKO VY

„David je pre mňa viac ako 
všetky poklady sveta,“ 
hovorí Lenka Obšitošová 
z Devínskej Novej Vsi.
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Úzke brányÚzke brány
Je to dieťa, ktoré vás potrebuje 
po celý život. Je úprimné, objíma 
vás. Srdce má plné lásky a život plný 
prekážok a zdravotných ťažkostí. 
Dieťa s Downovým syndrómom. 

Lenka nevedela, že privedie na  svet dieťa 
s Downovým syndrómom. Keď ho prvýkrát 
uvidela, dostala takú triašku, že nechápala, čo 
sa s ňou deje. „Bolo to čisté zúfalstvo. Nie pre-
to, že mal David Downov syndróm, ale všade 
mal toľko hadičiek, že som zostala v  šoku. 
Pýtala som sa Pána Boha, aký to má zmysel, 
modlila som sa, nech ho uzdraví alebo...“ Keď 
Lenka videla Davida druhýkrát, už z  neho 
netrčali hadičky. Pravidelne ho navštevovala 
a chlapec, ktorý cítil blízkosť mamy, sa začal 
rýchlo zotavovať.

„Na príchod dieťaťa s postihnutím sa nedá 
pripraviť. Život sa vám otočí, už je to hotové,“ 
hovorí Lenka Obšitošová z Devínskej Novej 
Vsi, „nepochybovali sme o  tom, že chlapca 
chceme domov, veď bol náš, ale keď mi lekári 
hovorili, aká mám byť silná a že ide v prvom 
rade o  dieťa, to mi naozaj nepomáhalo.“ Aj 
Lenka potrebovala pozornosť, pomoc a  po-
vzbudenie. Všetci boli najskôr vydesení, ale 
kamarátky Majka a  Ajka stáli pri nej. Len-
kin manžel pracoval na  dve zmeny, chodil 
so  synom po  lekároch, venoval sa aj staršej 
dcére Veronike. Jaroslav a Lenka sú silný tím, 

u  nich sa starosti aj radosti odjakživa deli-
li dvoma. „Pre môjho muža nie sú reči také 
dôležité ako skutky,“ povie Lenka s uznaním. 
Úžasná je podľa nej aj ich dcéra Veronika, 
ktorá má o  trinásť rokov viac ako David. 
„Neviem, čím všetkým si v škole musela prejsť, 
koľko výsmechu kvôli bratovi zažila, ale stá-
le ho veľmi ľúbila a  chránila. Ona je vždy 
na  strane bezbranných a  núdznych,“ hovorí 
mama Lenka a žartom dodá, že aj teraz má 
Veronika doma mačku bez nohy.

Lenka zostala päť rokov na materskej, pri-
šla o  svoju prácu knihovníčky a  aby sa jej 
myseľ zaoberala aj niečím iným, pustila sa 
do  štúdia špeciálnej pedagogiky. „Raz sme 
na  skúške písali o  tom, ako matky prežívajú 
narodenie postihnutého dieťaťa. Písala som 
to ako človek s osobnou skúsenosťou a dosta-
la som zlú známku,“ spomína s  úsmevom. 
Dnes je opäť zamestnaná, venuje sa deťom 
s  poruchami reči. David bude mať tento 
rok 24. Skončil povinnú školskú dochádz-
ku a  tiež praktickú školu, kde sa učili upra-
tovať, umývať riady, robiť si desiate. Aj on 
chodí do práce – tak volajú doma jeho kaž-
dodenný pobyt v rehabilitačnom centre, kde 
si ďalej rozvíja svoje schopnosti. V centre sa 
starajú o  záhradu, o  zvieratká, pečú kolá-
če, majú tanečný a hudobný krúžok, chodia 
na výstavy. David odmalička miluje umenie. 
Rád počúva Michala Tučného, Sinatru aj Co-
hena. „Vždy bol šoumen a  veľmi rád spieva. 

Keď idú na výstavy, rozpráva doma o sochách 
a  obrazoch.“ Lenka sa stotožňuje s  tým, čo 
hovorí terapeut Janko z rehabilitačného cen-
tra o socializácii: spočíva v tom, že sa s deť-
mi chodí medzi iných ľudí. Oni sami to tiež 
tak robili. Vozili sa autobusmi, posadili sa 
v  kaviarni, David pil svoje obľúbené kapu-
čínko, zašli aj do  reštaurácií. „David miluje 
syr a hranolky a vždy sa poďakuje: Ďakujem 
veľmi pekne, povie, bolo to výborné, a  aj to 
tak myslí. Je úprimný.“ Keď sú spolu vonku, 
stretnú sa aj s „očumovaním“. Žiaľ, stále sa to 
stáva, v našej krajine je veľa predsudkov, zá-
bran a málo skúseností s  inklúziou či integ-
ráciou zdravotne znevýhodnených. „Stále nie 
sú ideálne podmienky, stále s tým zápasíme,“ 
potvrdzuje predseda Spoločnosti Downovho 
syndrómu Robert Lezo, ktorý zdôrazňuje, 
že deti s postihnutím potrebujú viac príleži-
tostí. Začína sa to už v školách, či sú ochotné 
spolupracovať s dieťaťom a s rodičmi a či sú 
pripravené ponúknuť im šancu. „Veľa detí sa 
dokáže šance chopiť, niektoré sa neskôr aj za-
mestnajú. Tešia sa do práce, berú ju poctivo. 
Ľuďom s Downovým syndrómom je potrebné 
vytvárať podmienky, aby boli plnohodnotní,“ 
hovorí Robert Lezo o  poslaní Spoločnosti 
Downovho syndrómu. Ako trojnásobný otec 
so skúsenosťou z výchovy dieťaťa s Downo-
vým syndrómom stojí na  čele tohto zdru-
ženia už takmer štvrťstoročie. Zháňajú do-
tácie a  granty, zbierajú príspevky, vytvárajú 



podmienky na to, aby sa rodiny s rovnakým 
osudom mohli deliť o  starosti a  skúsenosti, 
spoločne tráviť čas na pobytoch, ktoré ich do-
kážu neskutočne zomknúť. „Aby aj otec mal 
svoje pevné miesto v  rodine, aby súrodenci 
aktívne pomáhali, aby sa všetci zapájali. Teší 
ma, keď sa stretávajú činorodí a srdcom blízki 
ľudia,“ vysvetlí zmysel aktivít Robert Lezo. 
Lenka hovorí, že aj im Spoločnosť Downovho 
syndrómu veľmi pomohla. „Nasmerovali nás 
na pani doktorku Šustrovú do ambulancie pre 
ľudí s Downovým syndrómom. Stretávala som 
sa s  mamičkami detí v  rovnakom veku ako 
môj syn, ale aj s mamičkami starších detí. Tie 
maminy boli plné optimizmu a ja som si vtedy 
pomyslela, že sa im ľahko hovorí, keď už majú 
veľké deti... Malo to jednoznačne obrovský vý-
znam.“

Trpezlivosť, pokora, prijatie a  láska, láska, 
láska vyžarujú z každého póru Lenky Obši-
tošovej. Jej oči sú mäkké, keď nakoniec povie: 
„Každé ráno ma David vyobjíma, a keď prí-
dem poobede, tak ma vybozkáva a opäť vyob-
jíma. To je viac ako všetky poklady sveta.“

SME AKO VY
Spoločnosť Downovho syndrómu pozýva celé 
Slovensko na úprimnú a otvorenú spoluprácu 
s  ľuďmi so zdravotným postihnutím. „Brány 
vedia byť niekedy poriadne úzke, aby nimi 
mohli prejsť, musíme im všetci pomáhať,“ na-
báda predseda spoločnosti Robert Lezo, ktorý 
nedávno spolu s  manželkou získal ocenenie 
Srdce na  dlani za  dlhoročné dobrovoľnícke 
aktivity. Jedným z projektov je aj výstava fo-
tografií Marty Földešovej – skvelej fotograf-
ky s  citlivou dušou, ktorej fotografie sa stali 
pravidelnou súčasťou každého nového čísla 
Devexu.

Marta, výstava fotografií z cyklu SME AKO 
VY putuje už 10 rokov po Slovensku. Pou-
kazuje na potrebu rešpektu a príležitostí pre 
ľudí s postihnutím. Ako si sa dostala medzi 
týchto ľudí? 
Kolegyňa z  časopisu, pre ktorý som v  tom 
čase pracovala, poznala moju prácu a  spolu 
s  Robom Lezom, predsedom združenia, ma 
zavolali najskôr na pár pobytov rodín s deť-
mi s  Downovým syndrómom. Nemala som 
žiadne predstavy, očakávania ani predsudky, 
išla som tam z ľudského záujmu. Urobila som 
niekoľko reportážnych fotografií a neskôr, pri 
príležitosti 10. výročia Spoločnosti Downov-
ho syndrómu, prišla od nej prosba zviditeľniť 
formou putovnej výstavy fotografické por-
tréty detí s  Downovým syndrómom, a  tým 
podporiť ich integráciu do spoločnosti. 

Tak sa teda zrodil projekt SME AKO VY. 
Aké bolo fotografovanie, ako ťa deti prijali?
Užila som si veľa objatí. V živote som sa ne-
stretla s  toľkou láskou a  úprimnosťou. Dali 
mi to, čo všetci potrebujeme asi najviac – ob-
jatie niekoľkokrát denne. Deti s  Downovým 
syndrómom sú krehké, úprimné a  ich ná-
klonnosť sa získava ľahko. Treba s  ňou však 
narábať s  úctou, opatrne, lebo títo ľudia sú 
večné deti, ktoré bezhranične dôverujú. Život 
s dieťaťom s Downovým syndrómom prináša 
veľa problémov, a  to zdravotných, psychicky 
záťažových, ekonomických: rodina sa musí 
preorientovať na  úplne nový spôsob fungo-
vania. Predstavou spoločnosti bolo vytvoriť 
sériu jednoduchých, optimistických, čistých 
portrétov, ukázať verejnosti tú krajšiu strán-
ku života, ktorá je nám všetkým blízka. Nie-
ktoré portréty detí s Downovým syndrómom 
vznikli u nás v Devínskej Novej Vsi, na krás-
nych miestach, ktoré som pred desiatimi 
rokmi, krátko po mojom prisťahovaní, obja-
vovala. Spomínam si, že deti sa tešili na foto-
grafovanie a  veľmi rady spolupracovali. Inú 
sériu fotografií nadväzujúcich na projekt SME 
AKO VY sme vytvorili v  Snine. Sú na  nich 
zobrazené vzťahy medzi postihnutým dieťa-
ťom a členmi jeho rodiny, ktorí sú neoddeli-
teľnou súčasťou tohto „iného“ sveta.

Fotografovala si teda deti z celého Slovenska... 
Fotografovala som deti a dospelých z  celého 

Slovenska. Niektorých v  prirodzenom pro-
stredí – v  rodine, škôlke, počas záujmových 
krúžkov... V tom čase som sa stretla aj s deť-
mi, ktoré dosahovali výnimočné výsledky 
v športe, napríklad s výbornými plavkyňami 
Majkou Lezovou či Silviou Stehovou, tiež s Fi-
lipom Graňom, ktorý vo westernovom jazde-
ní získal niekoľko cien aj v zahraničí a v silnej 
konkurencii dokázal vyhrávať. Dokonca v tej-
to disciplíne zabojoval o veľký svetový pohár 
v  Mexiku, kde súťažil so  zdravými deťmi. 
Keď deti s Downovým syndrómom dostanú 
príležitosť, sú vytrvalé, pozitívne naladené. 
Robia veci s obrovskou radosťou a s nasade-
ním napriek svojim zdravotným problémom 
a mnohým pridruženým diagnózam. 

Deti na tvojich fotografiách sú veľmi pekné. 
Aké emócie vzbudzujú fotografie u návštev-
níkov výstavy? 
Už po prvej vernisáži v Bratislave sa niektorí 
návštevníci priznali, že na výstavu prichádza-
li s obavami a s predsudkami, ale po zhliad-
nutí fotografií odchádzali spokojní a prekva-
pení v tom najlepšom zmysle slova. Aj takúto 
podobu môže mať teda lámanie predsudkov. 
Som rada, že výstava je opäť v Bratislave a po-
zývam aj Devínskonovovešťanov, aby si ju 
prišli pozrieť do 21. mája 2023 na Račiansku 
ulicu, do priestorov Úradu komisára pre oso-
by so zdravotným postihnutím.

Jana Martanovičová

ROZHOVORSME AKO VY
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Občianske združenie ICHTYS prichádza po  dvoch rokoch nú-
tenej prestávky do  devínskonovoveských škôl, aby tunajším 
deťom a mládeži pomohlo dostať sa z následkov pandemickej 

izolácie, ktorá sa vážne podpísala na ich psychike. OZ ICHTYS v De-
vínskej Novej Vsi analyzovalo výsledky prieskumu, ktorý uskutočnilo 
v  dvoch devínskonovoveských a  štyroch dúbravských školách kon-
com roka 2022. Vyplynuli z neho závažné zistenia o následkoch, ktoré 
mládeži spôsobila pandemická izolácia. Odborní pracovníci zdru-
ženia ICHTYS (liečební a sociálni pedagógovia, sociálni pracovníci) 
poznajú nástroje pomoci a sú pripravení podať pomocnú ruku a byť 
poruke. 

Hľadajú nový zmysel života
Prieskum zrealizoval ICHTYS na  podnet dúbravského Centra 
voľného času KLOKAN a  tamojšieho Centra rodiny, Fortunáčik 
a zapojila sa do neho takmer tisícka žiakov. V prieskume najčastejšie 
spomínali negatívne emócie ako smútok, strach, samotu a chýbajúci 
zmysel života. Deťom a  mladým ľuďom sa počas pandémie nikto 
neprihováral napriek tomu, že podobne ako dospelí čelili strachu, 
napätiu v spoločnosti a opatreniam, ktoré sa bezprostredne týkali aj 
ich. Mnohí z  respondentov mali pocit, že prestali byť napĺňané ich 
základné potreby komunikácie, socializácie, sebarealizácie či pohybu 
a  možností športovať. Negatívne vnímali aj to, že sa nemohli učiť 
štandardne v škole, chýbal im osobný kontakt nielen so spolužiakmi, 
ale aj s učiteľmi. Tieto okolnosti, ako aj množstvo projektov v izolácii 
bez možnosti ich konzultácie s  pedagógmi považovali za  veľmi 
stresujúce. Čoraz viac zápasili so samotou, s depresiou či frustráciou. 
K  zhoršeniu psychickému stavu a  poklesu sebavedomia prispeli aj 
rôzne fyziologické zmeny, napríklad zvýšenie hmotnosti či zhoršenie 
kondície. Naše výsledky z  prieskumu poukázali na  potrebu byť 
s  kamarátmi. Komunikáciu cez sociálne siete nepovažujú účastníci 
prieskumu za  postačujúcu na  udržanie sociálnych kontaktov. 
Mládež sa však neobávala len straty sociálnych kontaktov a izolácie. 
Úplne najčastejšie zaznieval strach z  toho, že ich blízki môžu vážne 

ochorieť na  covid, prípadne, že 
ich rodina sa ocitne vo finančných 
ťažkostiach. Psychická pohoda 
po  pandémii sa výrazne zhoršila. 
Vyjadrovali svoje obavy a  strach 
o  niekoho alebo z  niečoho a  obávali 
sa osamelosti. Mnohí z  nich boli 
ovplyvnení pandemickým obdobím, 
keď popretŕhali sociálne väzby, 
utiahli sa do  online prostredia 
a  viac než polovica opýtaných 
potvrdila, že aj naďalej trávi väčšinu 
voľného času (3 – 7 hodín denne) 
pasívne s  mobilom, pri TV alebo 
počítači. Potreba spolupatričnosti 
sa prejavila aj v  spôsobe trávenia 
voľného času. Žiaci najčastejšie 
odpovedali, že vo voľnom čase chcú 
byť s rodinou, na sociálnych sieťach, 
ale aj s  kamarátmi a  v  obchodných 
centrách. Mnoho mladých hľadá 
zmysel života a  pokúšajú sa 
o  stabilizáciu svojho prežívania aj 

cez sebapoškodzovanie až po  samovražedné myšlienky. Mládež 
čoraz častejšie trávi čas v blízkosti železničnej trate. Tento rok už bolo 
hlásených niekoľko pokusov o  ukončenie života. Aj naše výsledky 
z prieskumu poukázali na existenciu rôznych sociálno-patologických 
javov, akými sú experimentovanie s návykovými látkami, závislosti, 
násilie, šikana, ničenie cudzieho majetku, krádeže, obťažovanie atď.

ICHTYS chce pomôcť preventívnym programom 
na ochranu detí 
Cieľom našej práce je vytvoriť funkčný preventívny program a mate-
riály, v ktorých sa budeme venovať aj téme osamelosti a strachu a ktoré 
zároveň zvýšia povedomie o  problematike šikany, kyberšikany, do-
máceho násilia a sexuálneho zneužívania detí nielen v reálnom pro-
stredí, ale aj na  internete. Mali by tiež podporiť výmenu skúseností 
a osvedčených postupov medzi národnými a medzinárodnými zain-
teresovanými stranami. V klube aj v teréne poskytujeme poradenstvo, 
situačnú a krízovú intervenciu. Na tento účel chceme vytvoriť naprí-
klad letáčiky s komiksom, aby si deti a mládež vedeli lepšie predstaviť, 
aké služby môžu u nás očakávať. Naše aktivity sú viac štruktúrované, 
majú program, ale rešpektujú aj základné nízkoprahové princípy – 
anonymitu, možnosť chodiť k  nám nepravidelne, byť pasívny... Pri-
márnou úlohou združenia je zaktivizovať mládež, skvalitniť trávenie 
voľného času a pôsobiť preventívne najmä na rizikovú cieľovú skupi-
nu. 

Príďte do klubu
ICHTYS, o. z., nájdete na Ulici Š. Králika 1  (klub je otvorený v utorok 
od 16.00 do 19.30 h, v stredu od 15.00 do 17.00 h, dievčatá od 17.30 
– 19.30 h, vo štvrtok od  15.30 do  17.30 h, chlapci/chlapi od  18.00 
do 20.00 h), na ulici sme počas utorkov a štvrtkov alebo na sociálnych 
sieťach (FB, snapchat či instagram).

Mgr. Zuzana Petrulová,
terénny sociálny pracovník

ICHTYS, o.z.
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Deti a mladí potrebujú po pandémii 
pomoc



RECEPT NA BEZPROBLÉMOVÉ RODIČOVSTVO 
NEEXISTUJE

Devínska Nová Ves patrí v  Bratislave medzi 
najlepšie miesta na výchovu detí. Naša mest-
ská časť ponúka atraktívne okolie aj rozvinutú 
infraštruktúru, a tak niet divu, že sa nám det-
ské ihriská, škôlky aj školy z roka na rok viac 
a  viac zapĺňajú. Mladú generáciu však treba 
vychovávať a aj keď škôlky a školy odvádzajú 
skvelú prácu, v  rámci systému im na  to veľa 
času a  priestoru neostáva. Či sa to rodičom 
páči, alebo nie, základy výchovy by mali deti 
dostávať v rodinách. Svoje o tom vie aj profe-
sionálna koučka Svatava Havadejová, ktorá 
veľkú časť profesijnej cesty venovala výchove 
detí. 

„Mnohí rodičia vedia, že chcú deti vychová-
vať inak, ako to robili ich rodičia, no napriek 
tomu často priznávajú, že vo výchove používa-
jú tie isté alebo podobné metódy. Sama som si 
tým prešla, keď som mala pocit, že dve malé 
deti nezvládam. Po  večeroch som si vyčíta-
la, keď som na jedno z nich kričala, a ubíjala 
som sa tým, že to už neviem odčiniť. Rúcali 

sa mi vlastné predsta-
vy o  mne ako do-

konalej matke, 
o  deťoch, ktoré 
boli úplne iné, 
ako som chce-
la, o  manželovi, 
ktorý ma nepod-
poroval presne 

tak, ako som si to 
predstavovala a ani 
súrodenecký vzťah 
medzi mojimi deť-

mi nebol taký 
nádherný, 

ako som si ho vysnívala,“ približuje profesio-
nálna koučka.

Informácií o výchove detí bolo pritom dosť, 
no Svatava Havadejová v tom čase ešte neve-
dela, ako ich má využiť. Akokoľvek sa snažila, 
v určitom momente vždy vybuchla a musela 
začínať odznova. „Chýbali mi otázky, ktoré by 
ma nútili zamyslieť sa nad tým, prečo niektoré 
veci robím a čo nimi chcem dosiahnuť, alebo 
čo sa stane, ak niečo urobím alebo neurobím. 
A tak som začala študovať, bola som na tera-
pii, absolvovala som kurzy a workshopy. Zís-
kané poznatky som si pospájala a testovala ich 
v práci s deťmi. Dva koučovacie výcviky a kurz 
rodičovských zručností mi pomohli úplne po-
rozumieť najskôr sebe,“ spomína Svatava.

Vďaka poznávaniu a  vzdelávaniu postup-
ne pochopila, že dieťa môže naučiť len to, čo 
sama ovláda. Ak bude žiť svoj život najlepšie, 
ako vie, dieťa sa jednoducho pridá. Keď našla 
v sebe túto istotu a odhodlanie, zmena sa za-
čala prejavovať aj vo vzťahu k deťom a k man-
želovi. Neskôr svojimi skúsenosťami pomohla 
mnohým rodičom nájsť si vlastnú cestu pri 
pestovaní výchovy, vzájomného porozume-
nia a rešpektu vo vzťahoch. „Koučovanie vám 
neukáže, ako lepšie vychovávať dieťa, ani to, 
čo na  deti najlepšie funguje. Neprináša totiž 
žiadne instantné návody na  rýchle vyriešenie 
osobných problémov alebo dilem. No ak ste sa 
rozhodli niečo s nimi urobiť, kouč ako odbor-
ník vám môže skutočne pomôcť,“ pripomína 
Devínskonovovešťanka Svatava Havadejová, 
ktorá sa ako členka predsedníctva Slovenskej 
asociácie koučov (SAKo) usiluje zaviesť kou-
čovací prístup aj do školstva a rodičovstva.

Juraj Vedej

VÝSTAVA 
FILATELISTICKÝCH RARÍT
Pri príležitosti 30. výročia vzniku 
samostatnej Slovenskej republiky 
organizuje Zväz slovenských filate-
listov počas Bratislavských zberateľ-
ských dní 2. – 4. júna 2023 v priesto-
roch Slovenského národného múzea 
na  Vajanského nábreží Národnú 
filatelistickú výstavu s  medzinárod-
nou účasťou. Z  našej mestskej časti 
sa na  výstave zúčastní Ján Valentín 
s  dvoma súťažnými exponátmi – 
so  16-stranovým bulletinom Mária 
Terézia a Slovensko a s 80-stranovým 
pojednaním s názvom Veľká história 
nášho mesta. Na výstave budú nesú-
ťažne prezentované aj mnohé svetové 
rarity, ako aj prierez vývoja filatelie 
na území Slovenska.

(jrm)

IBA V BIELYCH RUKAVIČKÁCH
Príďte si poťažkať v  rukách históriu Devínskej 
Novej Vsi. Táto príležitosť sa Devínskonovovešťa-
nom núka iba jeden jediný raz v roku, najbližšie 
od  pondelka 15. mája do  piatka 19. mája 2023. 
V týchto dňoch miestny úrad sprístupní verejnosti 
na  nahliadnutie kroniku mestskej časti. Nazrieť 
do  tejto výnimočnej knihy budete môcť počas 
úradných hodín a iba v bielych rukavičkách, ak si 
návštevu telefonicky dopredu dohodnete na  čísle 
602 014 32. Na telefóne s číslom 0905 397 141 bude 
Devínskonovovešťanom k  dispozícii aj kronikár 
Vladimír Dobrík, pripravený zodpovedať na otázky 
o tvorbe zápisov a systéme vykonávania záznamov 
do  kroniky. Do  tejto hrubej knihy v  červenom 
koženom obale píše výlučne postojačky, lebo 
svedectvá o výnimočných udalostiach v Devínskej 
musia byť zaznamenané nielen pedantne, ale aj 
úhľadne, aby v zrozumiteľnej a čitateľsky príťažlivej 
forme zostali navždy súčasťou zaujímavej histórie 
miesta, ktoré je vaším domovom.                           (zš)

RADY A POZVÁNKY

Tak a je to tu! Prídem na Slovensko! Or-
ganizátor hudobného festivalu Orion ma 
pozval ako špeciálneho hosťa na hričov-
ské letisko v  Žiline. Tam sa celá tá hu-
dobná paráda odohrá. 

Lámal som si hlavu nad tým, prečo 
práve mňa? Niežeby som nemal rád hud-
bu, veď vypĺňala celý môj život, mnohé 
country šlágre viem dodnes zahmkať 
– Johnnyho Casha, Willieho Nelsona, 
Johna Hartforda, ale aj modernejšie ver-
zie popcountry, napríklad Driving home 
in Christmas od  Chrisa Reu. Ale spie-
vať som nikdy nespieval. V krajine, kde 
kraľoval Elvis Presley alebo Frank Sina-
tra, by to bola fatálna trúfalosť. Vravím 
to s  absolútnou pokorou, napokon ani 
ja som nezazlieval geniálnemu Johnovi 
Lennonovi, že kopom z otočky, ktorým 
som sa preslávil ja, nevyrazil pred byto-
vým domom Dakota v New Yorku zbraň 
z  rúk psychopata Marka Chapmana. 
Každý nemôže vedieť všetko. 

Takže Žilina. Kuriózne. Posadia ma 
na  čestné miesto pred hlavné pódium 
a budem si hmkať do  rytmu. Viete ako 
ma zlomili na  túto cestu? Vraj som 
na  Slovensku sakra populárny. Koho by 
to nepotešilo? Ale čo vám budem hovo-
riť, mnohí neoficiálne stále voláte Cyk-
lomost slobody ponad rieku Moravu 
mostom Chucka Norrisa. Usmievam sa, 
znie to milo. Vzory akosi patria k ľudskej 
náture. Každý ich máme. Ukazujú nám 
cestu, ktorá síce nemusí byť reálna či ľah-
ko dosiahnuteľná, ale v rámci orientácie 
na  hodnoty, ktoré človek vyznáva, sú 
idoly pochopiteľným semaforom. 

Uvidíme sa v Žiline.

A možno aj na moste. 

Váš Chuck
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Devínska Nová Ves je známa svojím po-
merne početným etnikom s  chorvátsky-
mi koreňmi. V  domoch starousadlíkov sa 
ešte rozpráva po  chorvátsky, jestvuje tu 
Chorvátsky kultúrny spolok, pestujú sa 
zvyky a tradície pochádzajúce z ich prado-
moviny. Ako vnímate prítomnosť chorvát-

skej menšiny v našej mestskej časti?
Ešte počas štúdia na  Filozofickej fakulte 
Univerzity Komenského v Bratislave som sa 
v rámci jazykovedne orientovaného seminára 
zúčastnila na terénnom dialektologickom vý-
skume, ktorého cieľom bolo získať autentické 
nahrávky chorvátskeho nárečia v  Devínskej 

Novej Vsi. Dovtedy som o Chorvátoch na Slo-
vensku nevedela takmer nič, ale keď som jed-
ného horúceho júnového dňa v  roku 1980 
s veľkým dvojkotúčovým magnetofónom na-
stúpila pod Mostom SNP do autobusu č. 101, 
hneď som zistila, že existujú. Spolucestujúci 
sa bezprostredne zhovárali melodickým slo-

Prof. PhDr. Mária Dobríková, CSc., pracuje na Filozofickej fakulte Univerzity Komenského v Bratislave.  
Je vedúcou katedry slovanských filológií, ktorá ako jediná na Slovensku ponúka štúdium chorvátčiny. 
Okrem toho štyri roky prednášala slovenský jazyk a literatúru na Univerzite v Záhrebe. V Devínskej 
 Novej Vsi žije od roku 1988, tri volebné obdobia tu bola poslankyňou miestneho zastupiteľstva. 
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O ZRADNÝCH SLOVÁCH 
V JAZYKU



vanským jazykom, ochotne mi tiež poradili, 
v  ktorých domoch by som pre dotazníko-
vý prieskum našla najvhodnejších respon-
dentov. Tí mi neskôr spontánne rozprávali 
o  vianočných, novoročných či svadobných 
zvykoch Chorvátov v  Devínskej Novej Vsi. 
Bol to čarovne strávený deň, ktorý osudovo 
predznamenal môj vzťah k  tomuto prostre-
diu, kde som sa na sídlisko Kostolné v roku 
1988 s  rodinou prisťahovala. Od  počiatku 
som pokladala za  prirodzené s  chorvátskou 
menšinou spolupracovať a  za  tých takmer 
štyridsať rokov som si tu vytvorila pracovné 
i veľmi blízke priateľské putá. 

Sú markantné rozdiely medzi chorvátči-
nou, povedzme v  Záhrebe, a  chorvátčinou 
v Devínskej Novej Vsi?
Chorváti začali prichádzať na  územie Slo-
venska v  priebehu 16. storočia vo viacerých 
migračných vlnách. Svoje domovy opúšťali 
v  dôsledku expanzie Osmanskej ríše. Pred-
pokladá sa, že do oblasti stredného Dunaja sa 
ich prisťahovalo viac ako 200 000, žili približ-
ne v 200 obciach – jednou z nich bola aj De-
vínska Nová Ves. Od spomínaných udalostí 
uplynulo päť storočí, čo sa nevyhnutne pod-
písalo na podobe súčasnej spisovnej chorvát-
činy, ako aj na  podobe devínskonovoveskej 
chorvátčiny, ktorá bola navyše v  priamom 
kontakte s  nemčinou, češtinou, so  sloven-
ským nárečím záhorskej nárečovej skupiny, 
od 30. rokov 20. storočia aj s kodifikovanou 
podobou slovenčiny. Z toho vyplýva, že me-
dzi spisovnou chorvátčinou a nárečím v De-
vínskej Novej Vsi vznikli rozdiely, z  lexikál-
nej jazykovej roviny spomeniem napríklad 
slová jačka, v  spisovnej chorvátčine pjesma 
(slovensky pieseň), mličac, spisovne maslačak 
(slovensky púpava), nágovore, spisovne udva-
ranje (slovensky pytačky), putar, spisovne 
maslac (slovensky maslo), poprvič, spisovne 
prvi put (slovensky prvýkrát) a pod. Nemys-
lím si, že obyvateľ Záhrebu by porozumel 
Chorvátom z  našej mestskej časti okamžite, 
no rovnako by ihneď nerozumel niektorému 
istrijskému nárečiu, jednoducho preto, lebo 
s nimi nebol často v kontakte. V oboch prípa-
doch by k vzájomnému porozumeniu napo-
kon určite došlo.

Keď som sa v Španielsku pýtal, či je medzi 
španielčinou a  portugalčinou podobný 
rozdiel ako medzi slovenčinou a  češtinou, 
odpovedali mi: Nie, skôr ako medzi sloven-
činou a poľštinou. Aký je podľa vás rozdiel 
medzi slovenčinou a chorvátčinou?
Oba jazyky patria z hľadiska typológie do slo-
vanskej jazykovej rodiny, pričom slovenči-
na patrí do  západoslovanskej a  chorvátči-
na do  južnoslovanskej skupiny. Pokiaľ ide 
o zvukovú rovinu, najmarkantnejší rozdiel je 

v  prízvuku. Slovenčina má prízvuk stabilne 
na prvej slabike, v chorvátčine existujú štyri 
typy prízvukov, dva klesavé a  dva stúpavé, 
okrem toho obidva môžu byť dlhé a  krát-
ke. Vďaka tomu sa nám chorvátčina zdá ľu-
bozvučná a  akusticky príťažlivá. V  chorvát-
skom jazyku prevláda fonetický pravopis, 
ktorý je založený na  výslovnosti, v  praxi sa 
teda uplatňuje princíp: Píš, ako počuješ! Ur-
čité rozdiely sú aj v gramatike, ale za osobitne 
pozoruhodný lexikálny jav pokladám počet-
né prípady slovensko-chorvátskej medzijazy-
kovej homonymie. 

Môžete nám bližšie vysvetliť tento jav vy-
skytujúci sa v  slovnej zásobe slovenčiny 
a chorvátčiny?
Homonymá sú rovnako znejúce slová s odliš-
ným významom. Existujú v každom jazyku, 
ak sa však vyskytujú v dvoch jazykoch, môžu 
spôsobiť nedorozumenia v  komunikácii, 
preto sa zvyknú označovať ako zradné slová 
alebo falošní priatelia prekladateľa. Na  ilu-
stráciu uvediem niekoľko príkladov. V  slo-
venčine sa slovom bakalár pomenúva nižšia 
akademická hodnosť udeľovaná po ukončení 
prvého stupňa vysokoškolského štúdia, ale 
v chorvátčine slovo bakalar znamená aj druh 
ryby s  názvom treska; slovenské podstané 
meno predavač označuje človeka, ktorý niečo 
predáva, v  chorvátčine má dva odlišné výz-
namy – prednášateľ aj doručovateľ; ďalej sú 
to prídavné mená skrivený (ohnutý, zahnu-
tý) : skriveni (skrytý) alebo dvojica slov prvák 
(žiak prvej triedy) : prvak (majster, šampión), 
čiže chorvátsky názov známeho športového 
podujatia Liga prvaka má v  slovenčine pre-
kladový ekvivalent Liga majstrov. 

Je jazyk chorvátskej menšiny v  Devínskej 
Novej Vsi aj čímsi viac ako len odovzdáva-
ním zvykov z pokolenia na pokolenie?
Nárečia sú síce nespisovnou formou komu-
nikácie, ale odrážajú vývinové etapy kaž-
dého národného jazyka, teda jeho podôb 
v  časopriestore. V  tomto zmysle sú nielen 
zrkadlom doby, ale priam posvätným kultúr-
nym dedičstvom. V prípade jazyka chorvát-
skej menšiny na  Slovensku to platí dvojná-
sobne, lebo predstavuje dôležitý prameň 
poznania tak pre dejiny chorvátskeho, ako aj 
slovenského jazyka. 

 Z  praktického hľadiska je príjemné do-
hovoriť sa po  chorvátsky počas dovolenky 
na Jadrane. Má tento jazyk širšie možnosti 
uplatnenia na Slovensku?
Viac ako štyridsať rokov pôsobím na  ka-
tedre slovanských filológií Filozofickej fa-
kulty Univerzity Komenského v  Bratislave, 
trinásty rok ako jej vedúca. Je to jediné vy-
sokoškolské pracovisko na  Slovensku, kde 

možno študovať chorvátsky jazyk a  litera-
túru ako samostatný odbor. Naši absolventi 
sa môžu uchádzať o  zamestnanie prakticky 
vo všetkých oblastiach kultúry (redakcie, 
vydavateľstvá, masmédiá, spoločenské a kul-
túrne ustanovizne). Môžu nájsť uplatnenie 
ako pracovníci zastupiteľských úradov, ako 
zamestnanci medzinárodných obchodných 
inštitúcií a firiem, domácich a zahraničných 
agentúr, spoločenských organizácií a cestov-
ných kancelárií, v  hospodárskej a  podnika-
teľskej sfére, v štátnej správe, v treťom sekto-
re či v mimovládnych organizáciách. Viacerí 
z nich sa rozhodli pre povolanie registrova-
ného tlmočníka, niektorí sú veľmi úspešní 
prekladatelia umeleckej literatúry. Potešilo 
by ma, keby medzi našimi študentmi boli 
aj potomkovia slovenských Chorvátov, a  to 
nielen z Devínskej Novej Vsi, ale aj z Ruso-
viec, Jaroviec či Čunova. 

Čo všetko okrem záujmu ľudí a pedagógov 
znamená pestovať jazyk? 
Jedným zo synoným slovesa pestovať je slove-
so kultivovať, ktoré je odvodené od slova kul-
túra. Dlhší čas sledujem, že úroveň jazykovej 
kultúry na  Slovensku v  jej písanej aj ústnej 
podobe stráca na dôležitosti. Verím, že je to 
iba dočasný jav, lebo komunikácia veľa vypo-
vedá o  kultivovanosti a  vzdelanosti človeka 
i celej spoločnosti. Z tohto dôvodu treba uro-
biť všetky možné kroky, aby sa to zmenilo.

Upevneniu znalosti chorvátčiny by azda 
pomohlo viac literatúry v pôvodnom jazy-
ku, filmy, hosťovanie chorvátskych diva-
diel. Ide o privysoké nároky, alebo v tomto 
zmysle je obyvateľom Devínskej ich mest-
ská časť čosi dlžná?
Naša mestská časť príkladne podporuje všet-
ky aktivity chorvátskej národnostnej menši-
ny. Nemyslím si však, že pôvodná literatúra, 
divadelná a filmová produkcia by nejako špe-
ciálne pomohli rozvoju jej jazykových kom-
petencií. Všetci obyvatelia Devínskej majú 
predsa k dispozícii vysielanie dvoch progra-
mov Chorvátskej rádiotelevízie, ktorej 
programová štruktúra je veľmi pestrá, čiže 
môže osloviť každého, aj najnáročnejšieho di-
váka. Pre nasledujúce generácie by však bolo 
vhodné na audio-, prípadne aj na audiovizu-
álnych nahrávkach zachovať súčasné znenie 
devínskonovoveskej chorvátčiny. Nemám 
tým na  mysli piesňový repertoár, ale na-
hrávky súvislých, tematicky radených textov, 
ktoré by boli aj po mnohých rokoch unikát-
nym svedectvom o jej podobe. Ak by takýto 
projekt vznikol, ako predsedníčka Odbornej 
rady pre chorvátsku národnostnú menšinu 
Fondu na  podporu kultúry národnostných 
menšín by som ho s radosťou podporila.

Juraj Mravec

ROZHOVOR 9 05/2023



VYHRAJTE 2 LÍSTKY NA KONCERT  
Doplňte názov piesne Miroslava Škora Ne dirajte mi ...  

Odpoveď pošlite do 31. mája 2023 na adresu redakcia@mudnv.sk.
„Zaslaním odpovede potvrdzujem, že som sa oboznámil so spracovaním osobných 
údajov v rozsahu nutnom na účely žrebovania výhercov a s pravidlami a so štatútom 
súťaže na webstránke www.devinskanovaves.sk.“

Vaše skladby sú známe z festivalov a zábav 
a vďaka nim ste u nás už teraz obdivovaný 
hudobník, spevák s  nezameniteľným hla-
som... Je to výhoda alebo naopak, výzva 
priniesť do Devínskej Novej Vsi niečo viac?
Pozvanie vystúpiť na Slovensku ma milo pre-
kvapilo a chcem sa v prvom rade poďakovať 
organizátorovi koncertu a dopredu všetkým, 
ktorí na koncert prídu. Je príjemné dozvedieť 
sa, že s pesničkami, ktoré som zložil a napí-

sal za posledných štyridsať rokov, sa mi po-
darilo prekročiť hranice a prekonať jazykové 
bariéry. Každá nová skladba je pre mňa vý-
zvou a  môžem s  hrdosťou povedať, že stále 
tvorím a  snažím sa, ako hovoríte, priniesť 
niečo nové, nájsť emóciu, ktorá osloví pub-
likum. 

Aké Chorvátsko chcete na  koncerte v  De-
vínskej Novej Vsi predstaviť – iba roman-

tické, pokojné a krásne, ako mnohým z nás 
zostalo v pamäti po letnej dovolenke?
Chorvátsko, o  ktorom spievam a  snívam, 
je pokojné a  krásne, bohaté a  prosperujúce. 
V  piesňach, ktoré som venoval vlasti, spie-
vam aj o minulosti, ale aj o niektorých prob-
lémoch, s ktorými sa ako krajina v tejto dobe 
stretávame. Vždy je v  nich však veľa lásky, 
lebo Chorvátsko vzniklo z  lásky ľudí k  tejto 
krajine a  my prežívame stáročia, pretože tá 
láska nás ženie ďalej. Začiatkom deväťdesia-
tych rokov minulého storočia mohol celý svet 
vidieť, že láska k Chorvátsku je taká veľká, že 
za jeho nezávislosť mnohí neváhali položiť ži-
vot a obetovať zdravie. 

V  čom je sila vašej hudby, prečo sú vaše 
skladby také populárne? Zrejme máte nie-
čo, čo iným spevákom a hudobníkom vášho 
žánru chýba...
Ťažko sa mi odpovedá na  otázku o  obľúbe-
nosti mojej hudby, lebo ja to tak nevnímam. 
Môžem sa len poďakovať za  kompliment. 
Vo  mne nie je nič zvláštne, ani v  mojich 
pesničkách, vznikajú tak, že pozorne počú-
vam všetko a  všetkých okolo mňa a  počuté 
vkladám do  pesničiek. Zvyknem hovorie-
vať, že „vykrádam“ život a  potom sa hrám 
so  slovami a  emóciami cez texty a  hudbu. 
Okrem toho spievam veľmi priemerne, takže 
so mnou si môže zaspievať každý.

Vyštudovali ste stavebné inžinierstvo, vy-
skúšali ste si kariéru televízneho moderá-
tora aj vstup na politickú scénu. Nie je pre 
hudbu a hudobníka spojenie s politikou ne-
zvyčajné?
Áno, skončil som aj ekonómiu a  robil som 
aj iné veci v  živote. Politika je všade okolo 
nás a vo všetkom, len nie všetci ju vnímame 
rovnako. Politika ma nezaujíma a nešiel som 
do nej preto, aby som zbohatol, ale zastávam 
názor, že angažovať sa v  politike je snahou 
o  spoločné dobro. Veľa umelcov u  nás i  vo 
svete sa politicky angažovalo. Stačí spomenúť 
napríklad Vice Vukova a  Kića Slabinca. To 
sú dvaja chorvátski giganti z mojej brandže, 
ktorí boli tiež v politike.

Vlani ste oslávili svoje tretie dvadsiate na-
rodeniny. Urobila z vás hudba lepšieho člo-
veka?
Jasné, že áno. Hudba mi viackrát pomohla 
nevybrať sa zlým smerom, nezablúdiť, najmä 
v ťažkých chvíľach. Za všetko, čo som dosia-
hol, vďačím hudbe a myslím si, že hudba robí 
celý svet lepším, už od pradávna.

Zuzana Štukovská, Jana Martanovičová

FESTIVAL CHORVÁTSKEJ KULTÚRY
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Zažite bez stresu a cestovania romantickú atmosféru hviezdnej noci 
v Chorvátsku. Do devínskonoveského F-centra ju v piatok 9. júna 2023 
prinesie chorvátsky spevák a hudobník Miroslav Škoro a jeho The Band, aby 
vás presvedčili, že hudba robí náš svet lepším. Koncert bude veľkolepým 
začiatkom v poradí už 34. festivalu chorvátskej kultúry v Devínskej Novej Vsi.

10  05/2023

Vďaka hudbe som  
v živote nezablúdil



Viktória Rajnáková s milovanou 
mamou Zuzanou

DEŇ MATIEK
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Mama je láska
Kto je to vlastne mama? Zamýšľali ste sa 
nad tým už niekedy? 

Mama je niekto, kto nás priviedol na svet 
a  vychoval. Je to niekto, kto sa o  nás vždy 
postará a bude nám nablízku. A preto dru-
há májová nedeľa, Deň matiek, je pre všetky 
deti krásnou príležitosťou ukázať mamám, 
že si veľmi vážime ich pomoc a starostlivosť. 
Mama nás nikdy neprestane ľúbiť, aj keď sa 
občas nezhodneme a  pohádame. Mala by 
byť k nám tolerantná, ale aj my ju musíme 
rešpektovať. Keď sa človek narodí, má pred 
sebou množstvo ľudí, ktorých v živote spo-
zná, no mamu, tú si dieťa zapamätá ako 
prvú. Naše mamy sú výnimočné osoby, kto-
ré by sme si mali všetci vážiť. Sú to naše prvé 
učiteľky, s ktorými odmalička spoznávame 
tie najzákladnejšie a najdôležitejšie veci. Sú 
najlepšími priateľkami, aké máme. Keď prí-
du ťažké chvíle, problémy, keď našu radosť 
vystrieda smútok, keď nás opustia blízki 
či priatelia, mama bude vždy pri nás stáť. 
A tak isto my musíme vždy stáť pri nej. 

Veľmi sa teším, keď sa moja mama usmie-
va a, naopak, veľmi ma mrzí, keď je smutná. 
Myslím si, že sviatok matiek je perfektná 
šanca a príležitosť ukázať našim maminám, 
čo pre nás znamenajú, že si vážime, čo všet-
ko pre nás robia a ďakujeme im za ich obe-
tavosť. Každý na  svete si zaslúži úprimnú 
materinskú lásku, ktorou nás mamy sprevá-
dzajú životom. 

Takže na otázku, kto je to mama, odpo-
vedám jednoducho: Mama je zdroj života. 
Mama je starostlivosť. Opora. Obetavosť. 
Dôveryhodnosť. Mama je láska. 

 Sofia Benkovská
 ZŠ P. Horova, 9. A

Nenahradí ju nik
Zaujal ma nádherný citát americkej spisova-
teľky Mildred B. Vermontovej: „Byť matkou 
na  plný úväzok je jednou z  najlepšie plate-
ných prác... Pretože odmenou je čistá láska.“

Naša mama je náš prvý idol, človek, kto-
rým sa inšpirujeme a  chceme sa ním stať. 
Ako malé dievčatká sme napodobňovali 
naše mamy. Hrali sme sa s bábikami alebo 
varili jedlá v našej malej kuchynke. Naopak, 
chlapci túžili mať takú krásnu a  milujúcu 
partnerku, ako je ich mama.

Prečo oslavujeme Deň matiek? Je úžasné, 
že máme takýto deň, že máme takýto vý-
znamný medzinárodný sviatok. Ale vzápätí 
mi napadla otázka. Prečo oslavujeme Deň 
matiek iba jeden deň v roku? Podľa mňa by 
sme mali každý deň myslieť na svoje mamy 
a vážiť si to, že sú tu pre nás. Nemali by sme 
mať iba jeden vyhradený deň pre človeka, 
ktorého milujeme najviac na svete.

Čo dodať na záver? Snáď len to, že sa úpl-
ne stotožňujem so  slovami autorky Kathe-
rine Nelson Davisovej, ktorá vo svojich 
veršoch o mamách píše, že mama je človek, 
ktorý môže nahradiť všetkých, no ju nena-
hradí nik.

Viktória Rajnáková 
ZŠ P. Horova, 9. B

Básnička  
pre mamičky

Mamičky, to sú naše hviezdičky.

Priniesli nás na svet 
a bol to teda záblesk!

Celý svet sa zrazu zmenil,
krôčky, hračky, škôlka, škola,
veru, bola toho hora!

Keď prídeme domov, čaká na nás bozk veľký, 
úsmev, radosť a tiež tanier veľký.

Kamarátky najlepšie,
keď vidíme sa, hneď nám veselšie!

Sú pre nás coolovým vzorom,
nazvať ich môžeme aj Bohom.

Sú to šumné mladice,
v kráse nemajú hranice.

Vždy pomôžu nám rady,
ej, to sú ale vzácne rady!

Mamičky naše, ale už bez rýmu a skratiek,
prajeme vám krásny Deň matiek!

Barbora Tellárová 
ZŠ Ivana Bukovčana, 5. D

Mama je mama
Mama je láska aj idol. Dievčatá 
zo základných škôl v Devínskej 
Novej Vsi dobre vedia, v čej 
hrudi bije to pravé srdce.  
Tu nejde o floskulu zo slušnosti. 
Vo vyznaniach cítiť hrejivú 
vrúcnosť najkrajšieho vzťahu 
vo vesmíre.



VSTÚPTE DO HISTÓRIE

Vladimír Klepoch, rodák  
z Devínskej, má pamäť slona. 
Dnes takmer 80-ročný muž si 
v hlave uchováva encyklopedicky 
presné postrehy z histórie mest-
skej časti pod Sandbergom, najmä 
mená a dátumy dejinných zvratov. 
Rád by povedal všetko a naraz.  
Je ako stvorený pre monologizova-
ný seriál Devexu V chodbách času.
Počali ma v Bratislave, ale moja mama v dru-
hom stave sa s otcom v roku 1943 presťaho-
vali z mesta do Devínskej Novej Vsi. Narodil 
som sa tu, na svet mi pomohli pôrodné babice 
Mórová a Schreková. Do päťdesiateho tretieho 
privádzali pod Kobylou na svet deti, od domu 
k domu chodili, neskôr už budúce mamičky 
šli čoraz častejšie rodiť do pôrodnice v meste. 
Dcéra pani Schrekovej stále žije, má 91 rokov 
a  volá sa Roďomová. Jej otec sa volal Štefan 
Schrek a  bojoval ešte v  prvej svetovej vojne. 
Zostal v Rusku, neskôr ho našli cez Červený 
kríž a dostali domov. Po fronte sa stal prvým 
starostom Devínskej. Bol známy tým, že 
mal kožený klobúk, bicykel a po dedinských 
cestách zbieral exkrementy po koňoch a do-
bytku a  nosil si ich ako hnojivo do  vlastnej 
vinice. Stála tam, kde je dnes Lidl. 

Mnohé veci z  minulosti som, prirodzene, 
nezažil, poznám ich z  rozprávania rodičov, 
ale dodnes ich nosím v hlave. Aj to, ako môj 

sedemročný brat Vilo prišiel 10. apríla 1945 
o život. Našli s kamarátom zo susedstva kdesi 
na Slovinci nevybuchnutý granát a začali ho 
rozoberať. Zvláštne, ešte predtým si vraj vy-
menili chleby: jeden mal lekvárový, druhý 
mastný. Po  explózii obaja zomreli. Sused 
Rudko hneď, môj brat po pol hodine, dostal 
črepinu do  hlavy. Aj miestny lekár Benko 
skonštatoval, že už niet pomoci. Problémom 
bolo, ako chlapcov pochovať: nad Devínskou 
boli ustavične nálety, bombardovacie perute 
hrozili, že vysypú bomby, ak uvidia akýkoľ-
vek pohyb. A  tak boli chlapci uložení v  na-
rýchlo vykopanej jame spolu, bok po  boku. 
Ja som mal vtedy dva roky, ale sestra mala 
štyri a  spomínala mi, že počas náletov ute-
kala naša rodina do bunkrov pod skalou. Už 
dávno sú zasypané, ale boli tam, kde je dnes 
pod Sandbergom kamenná stena a parkovis-
ko s altánkom. 

V  štyridsiatom siedmom som mal štyri 
roky a  matne si pamätám, že zamrzla rieka 
Morava. Otec ma zobral so saňami na drevo 
do Rakúska a kým pílil a rúbal, ja som sa mu 
medzi kriakmi a vŕbami stratil. Dramatické 
príhody si človek zapamätá, najmä ak otec 
takmer zošalel, kým ma našiel. 

Prišli školské časy. Deti s  nemeckým ob-
čianstvom chodili pešo do  tried v  Devíne. 
Žiadna asfaltka nebola, iba Moravou 
podmáčané lúky. Na  úseku od  skaly pod 
terajší pneuservis na Istrijskej nebolo nič, iba 
lúky s krásnou trávou. Spásali ju kozy, kravy, 
husi a kačice. Morava s úžasnými piesočnými 
plážami bola prístupná, neboli ešte strážcovia 

hraníc, iba financi, ktorých 
neskôr vystriedali okrskári. 
Až v rokoch 1951 – 1953  prišli 
prví hraničiari a natiahli drôty. 
Spočiatku boli tie drôty hladké, 
žiadne špeciálne zátarasy ani 
elektrický prúd. Tí, čo pásli kozy, 
mnohokrát podliezali plot, ale 
oficiálne sa už do pohraničného 
územia nesmelo. V päťdesiatom 
druhom sme sa ešte kúpali 
v  rieke, no navečer nás už hra-
ničiari Juran, Molnár, Mudrák 
a  Adam Janko, bývalý zvero-
lekár, vyháňali z  vody. Deti, 
domov sa poberte, vravieva-
li nám. Morava kedysi tiekla 
v jednej časti inak, viac sa točila 
do  dnešného Rakúska, hovo-
rím asi o stopäťdesiatich rokoch 
dozadu, preto mali naši sedlia-
ci svoje políčka aj na  druhom 
brehu. Plavili sa tam na  loď-
kách, a keď nebola vyliata rieka, 

pokosili a zasa sa vrátili. 
V  štyridsiatom deviatom som bol prvák 

v  škole na  Charkovskej ulici, ktorú za  šesť 
mesiacov postavili z tehál v roku 1926, a moja 
babka tam robila školníčku. V  päťdesiatom 
treťom vybudovali školu na Ulici Bukovčana 
a ako piatak som už začal chodiť tam. 

Na  území dnešnej Begry pod Sandber-
gom stál bitúnok mäsiara Slobodu, ale už cez 
vojnu sa tam nezabíjalo. Pastieri kôz Miško 
Kovarík s  Vernerom a  pastier kráv Mičulík, 
všetci dôchodcovia, hnali stáda po  lúkach 
na svahy Kobyly. Obec mala verejného capa, 
jeho meno si už nepamätám, ale strašne smr-
del, jedného býka a jedného kanca. Jednotné 
roľnícke družstvo začalo fungovať v päťdesia-
tom roku, hoci prvé neúspešné pokusy založiť 
ho boli už krátko po februári 1948. Milošovič 
a Preisinger doň odmietli vstúpiť a radšej sú-
kromníčili v lese alebo rozvážali uhlie. 

Na  Sandbergu sa odjakživa ťažil piesok. 
V päťdesiatych rokoch odštartovala veľká vý-
stavba Bratislavy, hm, lenže náš piesok nebol 
vhodný na murovanie, iba na omietky. Ako 
deti sme sa rýpali tiež v tom kopci a nachá-
dzali rôzne fosílie z  pravekého mora. Pri 
Waito vom lome žili v norách divé králiky, ale 
už vyhynuli, podobne ako vtáčiky Brehule. 
Kopce boli holé, iba piesok a skaly všade, až 
v šesťdesiatych rokoch sa tam začala výsadba 
stromov. Ale to sme sa už dajako rozbehli. 
Nabudúce vám poviem o holičoch a obcho-
doch v Devínskej.

Monológ Vlada Klepocha zaznamenával 
Juraj Mravec
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Stockerka: Bývanie 
inšpirované prírodou 
Bývanie v blízkosti prírodnej rezervácie, v tesnom kontakte
s prírodou, prináša do Devínskej Novej Vsi rezidenčný projekt 
Stockerka od developera Proxenta. 
Stockerka vyrastie v lokalite Glavica,
v blízkosti hodnotného prírodného pros-
tredia a zároveň v pohodlnom dosahu
k potrebnej vybavenosti. V bezprostred-
nom susedstve sa nachádza supermarket 
Lidl aj obchodné centrum Glavica. 

V súlade s prírodou 
Stockerku tvorí súbor štyroch sedem až
osempodlažných obytných budov, ktoré 
dopĺňa piaty objekt vyhradený pre občiansku 
vybavenosť. Architektúra bytových domov 
je citlivo prispôsobená okolitej zástavbe aj 
blízkej prírode. Osadenie objektov kopíru-
je prírodné stúpanie pozemku, jednotlivé 
domy sú medzi sebou vzájomne výškovo 
poposúvané. 

Prvý z objektov, nachádzajúci sa najbližšie 
k vstupu do lokality, ponúkne 82 jedno- až 
trojizbových apartmánov. Zvyšné tri bytové 
domy ponúknu spolu 144 dvojizbových by-
tov, viac ako tri desiatky trojizbových bytov
a niekoľko štvor- a päťizbových bytov.
V závislosti od umiestnenia disponujú všetky 
byty balkónmi, terasami alebo predzáhrad-
kami. 

Komfort a kvalita 
Dispozične sú byty navrhnuté tak, aby sa 
dali ľahko a účelne zariadiť. Z celkového 
počtu bytov tvoria najvyšší podiel štartova-
cie, dvojizbové byty, s výmerou od 47 m2. 
S balkónom s výmerou od 9 m2 ponúknu 
komfortnú výmeru za dostupnú cenu.

V ponuke sú aj byty s menšími pracovňami 
alebo šatníkmi, či väčšie trojizbové byty
s dvoma samostatnými spálňami. Pre tých, 
ktorí nemusia riešiť kompromisy medzi 
veľkosťou bytu a jeho cenou, je k dispozícii 
niekoľko exkluzívnych, štvor- až päťizbových 
bytov na najvyšších poschodiach obytných 
budov. Pri započítaní exteriéru je ich výmera 
od 135 m2 až po nadštandardných 220 m2. 
Byty sa predávajú v štandarde, ktorý zahŕňa 
aj predprípravu na klimatizáciu
a vonkajšie žalúzie. 

Park, v ktorom to žije 
Okrem moderného bývania prináša Stocker-
ka do Devínskej Novej Vsi aj príťažlivé verejné 
priestory. V okolí budov vznikne nápaditý 
park s množstvom rôznorodej zelene, ktorý 
je rozdelený na niekoľko samostatných zón 
pre rôzne skupiny obyvateľov. Menšie aj 
väčšie deti určite potešia ihriská s rozličnými 
hernými prvkami. Mladí ocenia multifunkčné 
ihrisko aj workout zónu, rodičia zasa priestor 
vyhradený pre rodinný piknik či susedskú 
grilovačku. V zimných mesiacoch môžu 
obyvatelia Stockerky využívať komunitnú 
klubovňu, ktorá vznikne na prízemí jednej 
z budov. V Stockerke je skrátka o všetky 
skupiny obyvateľov dokonale postarané.  

Prvé byty v predaji 
Rezidenčný projekt Stockerka už získal 
právoplatné územné rozhodnutie a mo-
mentálne čaká na stavebné povolenie.
Ihneď po jeho nadobudnutí plánuje

developer začať s výstavbou, ktorá sa usku-
toční naraz. Predbežný harmonogram počíta 
s ukončením výstavby všetkých objektov 
koncom roka 2025. Začiatkom tohto roka 
uvoľnil developer projektu do predaja aj prvé 
byty. V úvodnej fáze predaja je v ponuke 
70 dvoj- až štvorizbových bytov v bytovom 
dome „B“. Kompletnú ponuku dostupných 
bytov vrátane cien a pôdorysov nájdete
už teraz na ofi ciálnej stránke projektu
www.stockerka.sk 
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ČO JE NOVÉ V DEVÍNSKEJ

Úspešný mesiac majú za  se bou 
de vínsko novoveskí športovci. 
Darilo sa hlavne stolným tenist-
kám, mažoretkám, hokejbalis-
tom a akvabelám. 
1 Veľký úspech zožali mažoretky 
z klubu TINA, ktoré úspešne re-
prezentovali našu mestskú časť 
na XVIII. majstrovstvách Sloven-
ska v  Spišskej Novej Vsi. Tabita 
Natália Žáčik sa stala majsterkou 
Slovenska v kategórii Sólo junior 
baton a Nina Nerádová získala ti-
tul v kategórii Sólo senior baton, 
čím obe športovkyne nadviazali 
na  úspechy devínskonoveského 
klubu z minulých ročníkov. 

2 Ženskému družstvu zo stol-
notenisového klubu Devínska 
Nová Ves v zložení Sára Habaro-
vá, Paulína Čermáková, Veroni-
ka Drobová, Noemi Némethová 

a  Beáta Némethová sa podarilo 
vybojovať si postup do  extrali-
gy žien. Tvorí ju 8 družstiev zo 
západného a  východného Slo-
venska, pričom každú sezónu 
jeden z  tímov elitnú osmičku 
opustí, aby ju jeden nový mohol 
doplniť. Kým sa devínskonovo-
veské stolné tenistky medzi eli-
tu dostali, museli vyhrať 1. ligu 
v kategórii ženy – západ a v na-
pínavej baráži poraziť víťazky 
1. ligy kategórie ženy – východ. 
Dievčatám gratulujeme a  verí-
me, že budú rovnako úspešne 
našu mestskú časť reprezentovať 
aj medzi najlepšími hráčkami 
na Slovensku.

 
3 Úspešný záver apríla má za se-
bou aj hokejbalový klub HBC 
Iepurii Devínska Nová Ves. Naj-
skôr sa stali majstrami Slovenska 

chlapci v  kategórii U14, keď vo 
finále jednoznačne zdolali po-
pradských Pirátov 10 : 1. Zahanbiť 
sa nedali ani hokejbalisti seniori, 
ktorí na  zrenovovanom ihrisku 
na  Kalištnej ulici získali strie-
bornú turnajovú medailu, keď 
vo finále nestačili na  Siberiu PB. 
„Retroturnaj bol výborne zorgani-
zovaný a na svoje si prišli hráči aj 
diváci. Naším primárnym cieľom 
bol priamy postup do  semifinále, 
kde sme v ťažkom mestskom derby 
vyradili Mosquitos DNV. Vo finále 
sme už ale ťahali celý čas za kratší 
koniec a  musím športovo uznať, 
že súper vyhral zaslúžene. Fanú-
šikovia dotvorili skvelú atmosféru 
výbornej hokejbalovej nedele a už 
teraz sa všetci tešíme na  začiatok 
septembra a  ďalší ročník súťaže,“ 
hodnotí strieborný medailista 
Dušan Kohout. 

4 Mimoriadne úspešné boli aj 
mladé akvabely z  klubu Žralok 
Iuventa, ktoré trénujú v  našej 
Plaveckej akadémii. Z  medzi-
národnej súťaže v  Ostrave si 
20  dievčat prinieslo spolu až 
16  medailí. „Vzhľadom na  účasť 
súťažiacich z  Českej republiky, 
Poľska a  zo Slovenska považu-
jem našu výpravu za mimoriad-
ne úspešnú. V  individuálnych 
disciplínach získali dievčatá 
3 zla té, 3 strieborné a 4 bronzo-
vé medaily, v  párových disciplí-
nach 2 zlaté a jednu bronzovú, čo 
nášmu tímu prinieslo prvé miesto 
v  celkovom hodnotení. Úspešné 
boli dievčatá aj v  súťaži druž-
stiev, kde sa im podarilo získať 
zlato a  striebro,“ približuje tré-
nerka Martina Nela Vaculčík.

Juraj Vedej

ROZHOVORVÍŤAZNÉ ŤAŽENIE
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ČO JE NOVÉ V DEVÍNSKEJ

34. FESTIVAL CHORVÁTSKEJ KULTÚRY
Bratislava-Devínska Nová Ves, 10. – 11. júna 2023

Program
Sobota 10. júna 2023
14.00 Otvorenie výstavy 100 rokov tamburice
 SNM – Múzeum kultúry Chorvátov na Slovensku, Istrijská 68
15.00 Tradičné chorvátske kulinárstvo – prezentácia jedál a nápojov,  
 Istrijská 6
15.00 Kreatívne dielne pre deti so Stankou
17.30 Kultúrny program I, Istrijská 4
19.30 Chorvátska zábava, Istrijská 4

Nedeľa 11. júna 2023
11.00 Svätá omša v chorvátskom jazyku, Kostol Ducha Svätého 
15.00 Festivalový sprievod od miestneho úradu, Novoveská 17
17.00 Kultúrny program II, Istrijská 4
19.30 Chorvátska zábava, Istrijská 4

ROZHOVORINFOSERVIS

NOVÁ PRACOVNÁ PRÍLEŽITOSŤ 

Spoločnosť Marius Pedersen, a. s., so sídlom 
Viničnianska cesta 25, 902  01 Pezinok, prijme 
do závodu SAS v Devínskej Novej Vsi do TPP 
pracovníkov na triedenie odpadu (kartón, plasty).
Dvojzmenná prevádzka od  6.00 do  18.00 h  
a od 18.00 do 6.00 h, víkendy voľné.
Ponúkaná základná hodinová mzda 6,45 € brutto 
+ nočné príplatky + 10 % dochádzkový bonus   
(cca 1 300 – 1 500 € mesačne brutto).
Kontakt na  zasielanie žiadostí so  životopisom:  
e-mail turanska.m@mariuspedersen.sk,
telefón 0902 999 489

ZASPIEVAJTE SI S BYSTRIČANOM
Spevácky zbor Bystričan zo sídlom v  Záhor-
skej Bystrici prijíma nových spevákov a  spe-
váčky nielen zo Záhorskej Bystrice, ale aj 
z okolitých obcí na Záhorí a z Bratislavy a jej 
okolia. Spievame v záhoráckych krojoch naj-
mä záhorácke piesne, ktoré si môžete vypo-
čuť na  našej webovej stránke szbystrican.sk 
v sekcii Naše CD.
Sme dobrý kolektív, ak radi spievate, príďte me-
dzi nás! 
Kontakt: 
Ing. Eva Frťalová, 0951 800 462, eva@frtala.sk

15 05/2023
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MIESTNY ÚRAD MESTSKÁ 
ČASŤ BRATISLAVA-DEVÍNSKA 
NOVÁ VES
Novoveská 17/A, 843 10 Brati-
slava-Devínska Nová Ves
www.devinskanovaves.sk

27. – 28. 5. 2023 o 10.00 h
DEVÍNSKONOVOVESKÉ HODY 
2023
Miesto: Vápencová ulica

3. 6. 2023 o 14.00 h
DEŇ DETÍ
Súťaže, atrakcie, penová show.
Spolu s Istra Centrom a MČ BA-
-DNV organizujú občianske zdru-
ženia a organizácie z Devínskej 
Novej Vsi. 
Vstup: voľný
Miesto: Istrijská ulica – areál pri 
ZUŠ

5. 6. 2023 od 8.00 do 17.00 h
ZBIERKA TRVANLIVÝCH 
POTRAVÍN A HYGIENICKÝCH 
POTRIEB
Miesto: miestny úrad Devínska 
Nová Ves

9. 6. 2023 o 20.00 h
MIROSLAV ŠKORO  
& THE BAND
Miesto: F-centrum, Istrijská 4

10. 6. – 11. 6. 2023 
34. ROČNÍK FESTIVALU 
CHORVÁTSKEJ KULTÚRY
Program na s. 15 a na 
www.devinskanovaves.sk

MÚZEUM KULTÚRY 
CHORVÁTOV 
NA SLOVENSKU

MÚZEUM STAREJ DEVÍNSKEJ
Istrijská 68, 841 07 Bratislava 
Mail: andrej.solar@snm.sk
www.snm.sk/mkchs
Otvorené:
utorok – piatok od 11.00 
do 17.00 h
sobota – nedeľa od 12.00 
do 17.00 h

Od 26. 5. 2023 
FERDINAND TAKÁČ– KŇAZ, 
SPISOVATEĽ, POLITICKÝ 
VÄZEŇ
29. 5. 2023 o 17.30 h  
VERNISÁŽ VÝSTAVY PRÁC 
ŽIAKOV VÝTVARNÉHO 
ODBORU ZUŠ 
Práce budú prístupné do 11. 6. 
2023.

ISTRA CENTRUM
Hradištná 43, 
841 07 Bratislava-DNV
Tel.: 02/64 77 00 33
info@istracentrum.sk
www.istracentrum.sk

17. 5. 2023 o 19.00 h
FRAGILE
Vystúpenie slovenskej vokálnej 
skupiny. 
Vstupenky: ticketportal.sk alebo 
v pokladni Istra Centra

28. 5. 2023 o 17.00 h
GAŠPARKO A JANKO V PEKLE
Detská divadelná scéna, účinku-
je Stražanovo bábkové divadlo.
Vstupné: 3 €

MÚZEUM COLNÍCTVA 
A FINANČNEJ SPRÁVY
Istrijská 49,  
841 07 Bratislava
www.financnasprava.sk/sk/
financna-sprava/muzeum/_1
Otvorené: utorok a štvrtok  
od 9.00 do 17.00 h 
sobota a nedeľa od 10.00  
do 18.00 h
Pre skupiny ponúkame možnosť 
dohody na individuálnom termí-
ne návštevy.
 

TURISTICKÁ 
INFORMAČNÁ 
KANCELÁRIA 

Istrijská 49, 841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves
E-mail: info@tikdnv.sk
www.tikdnv.sk

POŽIČOVŇA BICYKLOV 
Otvorené: pondelok – nedeľa  
od 10.00 h do 18.00 h
 

EKOCENTRUM – TIK-DNV
Istrijská 49, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
Tel. č.: 0917 164 215

VZDELÁVACIE PROGRAMY 
EKOCENTRA 
Vzdelávacie programy po doho-
de s lektorkou Natáliou Lipovou 
na adrese  
ekocentrumdnv@gmail.com. 

OZ GAUDETE
Istrijská 15, 841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves 

E-mail: charitadnv@gmail.com
www.devinska.fara.sk

19. 5. 2023 o 19.30 h
DISKUSIA
Praktická pomoc cirkvi ľuďom 
Miesto: F-centrum, Istrijská 4

24. 6. 2023 od 10.00 do 12.00 h
ZÓNA BEZ PEŇAZÍ
Miesto: F-centrum, Istrijská 4
 
OZ ICHTYS
Š. Králika 1, 841 07 Bratislava
E-mail: ozichtys@gmail.com
www.ozichtys.sk
Klub môžete navštíviť:
Utorok:  16.00 – 19.30 h
Streda:  15.00 – 17.00 h; 17.30 – 
19.30 h (dievčenský klub)
Štvrtok:  15.30 – 17.30 h; 18.00 – 
20.00 h (chlapčenský klub)
Spoločenské hry, pingpong, 
doučovanie, poradenstvo.
Miesto: Š. Králika 1

25. 5. 2023 od 18.00 do 20.00 h 
29. 6. 2023 od 18.00 do 20.00 h
KLUB PRE OTECKOV S DEŤMI
18. 6. 2023 od 14.00 do 18.00 h
DEŇ OTCOV S DEŤMI
Program pre rodičov a deti pri 
príležitosti Dňa otcov.
Miesto: Štefana Králika 1

STK DEVÍNSKA NOVÁ V ES
ZŠ I. Bukovčana 3,  
841 07 Bratislava
E-mail: gabriel.fratric@gmail.
com

10. 6. 2023 od 10.00 h 
TITUL MAJSTRA SLOVENSKA
Turnaj dorasteniek v stolnom 
tenise o titul majstra Slovenska 
v súťaži družstiev. 
Miesto: ZŠ. I. Bukovčana 3

ZÁKLADNÁ  
UMELECKÁ  
ŠKOLA 

Istrijská 22, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail: zusistrijska@ba.netlab.sk
www.zusistrijska.bratislava.sk

24. 5. 2023 od 15.00 do 19.00 h
DEŇ OTVORENÝCH DVERÍ 
Koncerty, tance, rozprávky, výtvar 
ná a spevácka súťaž, tombola. 
Miesto: areál ZUŠ

31. 5. 2023 a 5. 6. 2023 od 15.00 
do 18.00 h
TALENTOVÉ SKÚŠKY 
DO VŠETKÝCH ODBOROV ZUŠ 

Potrebná je elektronická 
regi strácia prostredníctvom 
prihlášky na www.zusistrijska.
edupage.org.
Miesto: ZUŠ

1. 6. 2023 o 18.00 h
KONCERT KU DŇU DETÍ
Miesto: ZUŠ 

6. 6. 2023 o 18.00 h
TANEČNÝ VEČER 
Predstavenie žiakov tanečného 
odboru ZUŠ. 
Miesto: veľká sála Istra Centra

7. 6. 2023 o 18.00 h
ABSOLVENTSKÝ KONCERT
Miesto: Koncertná sála J. Zúbko-
vej v ZUŠ

DENOVA
M. Pišúta 5, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail: denova@denova.sk
www.denova.sk

3. 6. 2023 od 8.00 do 12.00 h
BAZÁR – DAJME VECIAM 
DRUHÚ ŠANCU
Zber použitých predmetov.

PROGRAM 
ZÁPASOV 
V DEVÍNSKEJ 
NOVEJ VSI

www.fcldnv.sk

20. 5. 2023 od 17.00 h 
LOKOMOTIVA DNV A –  
TJ ČUNOVO (V. LIGA BFZ 
FUTBALSERVIS – 26. KOLO)
Miesto: športový areál Devínska 
Nová Ves

3. 6. 2023 od 17.30 h 
LOKOMOTIVA DNV A –  
TJ ZÁHORAN JAKUBOV (V. 
LIGA BFZ FUTBALSERVIS – 
28. KOLO)
Miesto: športový areál Devínska 
Nová Ves

18. 6. 2023 od 18.00 h 
LOKOMOTIVA DNV A –  
FK DANUBIA VEĽKÝ BIEL  
(30. KOLO)
Miesto: športový areál Devínska 
Nová Ves

17. 6. 2023
100 ROKOV FUTBALU 
V DEVÍNSKEJ
Miesto: Futbalový štadión, 
Vápencová ul.

ROZHOVORINFOSERVIS


